
Oświadczenie złożone 
przez senatora Jarosława Obremskiego 

na 28. posiedzeniu Senatu 
w dniu 7 marca 2013 r. 

Oświadczenie skierowane do minister rozwoju regionalnego Elżbiety Bieńkowskiej 

Szanowna Pani Minister!  
1. Jaki przyjęto algorytm podziału środków regionalnego programu operacyjnego? W jakiej mierze jest on 

uznaniowy, a w jakiej określony wzorem matematycznym? Jaki jest to wzór? 
2. Odwołując się do wypowiedzi wiceministra Orłowskiego: „Pieniądze w nowej perspektywie finansowej 

UE mają być dzielone pomiędzy regiony według tak zwanego algorytmu berlińskiego. (...) algorytm ten 
uwzględnia między innymi liczbę mieszkańców danego regionu, bezrobocie, różnicę pomiędzy PKB i siłą 
nabywczą (popyt) w regionie, liczoną per capita względem średniej unijnej”, chciałbym zapytać, jakie wagi 
przyjęto dla poszczególnych parametrów. Proszę o wskazanie, jakich danych użyto dla poszczególnych wo-
jewództw. 

3. Czy po Konwencie Marszałków Województw RP w Białowieży zmieniły się jakieś znaczące fakty lub 
dane, na przykład związane z błędem rachunkowym? Jeżeli miały miejsce zmiany, to jakie i dlaczego? 

4. Czy od czasu konwentu marszałków w Białowieży została zwiększona kwota na RPO w województwie 
dolnośląskim? 

5. Czy województwa dostaną dodatkowe pieniądze z innych „koszyków” lub z rozdzielenia rezerwy RPO, 
na przykład na obszary wymagające wsparcia strategicznego, obszary przygraniczne? Jak one będą dzielone 
i ile tych środków otrzyma Dolny Śląsk? 

6. Czy w związku z „korektą” 1 marca w ramach funduszy RPO zostały jakimś województwom zmienione 
środki przyznane na konwencie marszałków w Białowieży? 

Jarosław Obremski 
 

 


